



FEDERATION MONDIALE DU JEU DE DAMES
Section 64



<http://www.fmjd64.org/>

Tel. + 7 9219562001, e-mail: section64.idf@gmail.com, langin@rbcmil.ru, nikiforov@fmjd64.com

№ 38 from July 03, 2013

to the national draughts federations

Dear Sirs,

As you know, September 23, 2013 in Wageningen, Netherlands, the FMJD will hold a regular report-back election General Assembly . We reviewed the agenda of the GA and drew attention to paragraph 11 (**Proposals from and about the section 64**). As we understand, it is assumed that the General Assembly is to discuss issues related to the FMJD Section-64.

We believe that these issues are very important and should be considered under agenda item 4 before the election procedure.

We see our work exclusively within the FMJD and propose to the General Assembly to discuss and decide on the following matters:

- **To enshrine in the Statutes the new Section-64 brand name "International Draughts Federation"**. Base: case law, like Checkers Section:

Minutes General Assembly 2003, Dates: Saturday 17 May 2003– Sunday 18 May 2003

Venue: Hotel Zwartewater, Zwartsluis, Netherlands

.....

12. Section Checkers: Calendar & proposals

David Levy: Checkers section produced its own Bye-Laws, with the help of Mr. van Beek. Name of the Checkers section: World Checkers Federation. This name is needed for sponsorships. The Checkers section will use FMJD-logo

- **To enshrine in the FMJD Statutes responsibility and rights of the Section 64 to develop not only Russian and Brazilian versions but all other kinds of draughts on 64-squared board (except checkers)**. Base: current management of the FMJD develops only draughts-100. The organization that develops different versions of draughts-64 under the brand of the FMJD is already exists in the FMJD structure. Delegation of authority of development of all other kinds of draughts-64 to this organization is much more efficient and effective than creation of several new structures.

- **To enshrine in the Statutes the principle of non-interference in the affairs of the Section of each other**. Base: The Federation of countries, developing some kinds of draughts should not have an impact on decision-making for the development of other kinds of draughts (conflict of interests).

- **To discuss the conditions of draughts-64 players participation in the competition of SportAccord and IMSA, and redirections of financial revenues from these organizations**. Base: the FMJD President is responsible for all draughts concluded by the FMJD and he had no right to act only in the interests of draughts-100 making contract with the SportAccord and IMSA, this is a gross violation of his official duties. It is necessary to examine the contract. Proposal of the Section-64 on the distribution of places and money - 50% / 25% / 25% for the draughts-100, checkers and draughts-64 respectively.

- **To enshrine in the Statutes status of international games for Russian and Brazilian versions of draughts-64 and for checkers**. Base: competitions for these types of draughts are involved a lot of players form a large number of countries, so these versions of draughts can not be considered as only national.

Most of National Federations - the FMJD members have talked in the GA in Lille that draughts-100 and draughts-64 should develop within the FMJD not in harm of each other.

However, after the Assembly in Lille the FMJD Board took in relation to the Section-64 and draughts-64 clearly hostile position, due to the fact that the idea of changing the structure of FMJD not supported by the majority of national federations. The separatist actions of the FMJD Board currently causing great harm to the draughts in the world.

Section-64, as well as the FMJD member federations do not want to split and the war between draughts-100 and draughts-64. We want the various types of draughts successfully developing in the framework of a global organization. Section-64 is aimed at constructive discussion and development of suitable solutions for the benefit of draughts.

National federations, choosing the FMJD Board for the next term, should really understand the Board's plans, perspectives and ways of development of the FMJD and various types of draughts within the FMJD. That is why the issues of the Section-64 should be considered prior to the election.

Positive solution of questions of Section-64 would allow to hold the General Assembly in the business, working environment, raise the image of the FMJD as the main organization in the world that develops on an equal basis various types of draughts, to avoid the chaos and scandals that can create big problems for all kinds of draughts, until the exclusion of draughts from SportAccord and IMSA.

Уважаемые господа!

23 сентября 2013 года в г. Вагенинген, Нидерланды, состоится очередная отчетно-выборная Генеральная Ассамблея ФМЖД. Мы ознакомились с повесткой дня ГА ФМЖД и обратили внимание на пункт 11 (**Вопросы Секции-64 и о Секции-64**). Насколько мы понимаем, предполагается, что Генеральная Ассамблея должна обсудить вопросы, связанные с работой Секции-64 ФМЖД.

Мы считаем, что эти вопросы очень важны и их необходимо рассмотреть пунктом 4 повестки дня до процедуры выборов.

Мы видим нашу деятельность исключительно в рамках ФМЖД и предлагаем обсудить на Генеральной Ассамблее и принять решения по следующим вопросам:

- **Закрепление в Уставе за Секцией-64 бренда «Международная федерация шашек».** Основание: прецедентное право, как с чекерсом:

Minutes General Assembly 2003, Dates: Saturday 17 May 2003– Sunday 18 May 2003

Venue: Hotel Zwartewater, Zwartsluis, Netherlands

.....

12. Section Checkers: Calendar & proposals

David Levy: Checkers section produced its own Bye-Laws, with the help of Mr. van Beek. Name of the Checkers section: World Checkers Federation. This name is needed for sponsorships. The Checkers section will use FMJD-logo

- **Закрепление в Уставе за Секцией-64 ответственности и прав на развитие кроме русской и бразильской версий других видов шашек на 64-клеточной доске (кроме чекерса).** Основание: в настоящее время руководство ФМЖД занимается развитием только шашек-100. В структуре ФМЖД уже существует организация, которая развивает различные версии шашек-64 под брендом ФМЖД. Делегирование ей полномочий на развитие всех прочих видов шашек-64 оптимальнее и эффективнее, чем создание нескольких новых структур.
- **Закрепление в Уставе принципа невмешательства Секций в дела друг друга.** Основание: федерации стран, развивающие определенные виды шашек не должны иметь влияние на принятие решений в отношении развития прочих видов шашек (конфликт интересов).

- **Обсуждение условий участия игроков в шашки-64 в соревнованиях СпортАккорда и ИМСА и распределение финансовых поступлений от этих организаций.** Основание: президент всей ФМЖД не имел права при заключении контракта со СпортАккордом и ИМСА действовать в интересах только шашек-100, это является грубым нарушением его служебных полномочий. Необходимо изучить контракт. Предложение Секции-64 по распределению мест и денег – 50%/25%/25% для шашек-100, шашек-64 и чекерса соответственно.
- **Закрепление в Уставе за русскими, бразильскими шашками и чекерсом статуса международных разновидностей шашек.** Основание: в соревнованиях по данным видам принимают участие игроки из большого числа стран, так что эти разновидности не могут считаться только национальными.

Национальные Федерации – члены ФМЖД на ГА в Лилле высказались за то, что шашки-100 и шашки-64 должны развиваться в рамках ФМЖД не в ущерб друг другу.

Однако, после Ассамблеи в Лилле руководство ФМЖД заняло по отношению к Секции-64 и шашкам-64 явно враждебную позицию, вследствие того, что идея изменения структуры ФМЖД не нашла поддержки у большинства национальных федераций. Сепаратистские действия руководства ФМЖД в настоящее время наносят большой вред всему шашечному движению.

Секция-64, как и Федерации-члены ФМЖД не хотят раскола и войны между шашками-100 и шашками-64. Мы за то, чтобы различные виды шашек успешно развивались в рамках одной всемирной организации. Секция-64 нацелена на конструктивное обсуждение и выработку приемлемого решения во благо шашек.

Национальные федерации, избирая руководство ФМЖД на очередной срок, должны реально представлять планы руководства ФМЖД, перспективы и пути развития ФМЖД и различных видов шашек в рамках ФМЖД. Именно поэтому вопросы Секции-64 должны быть рассмотрены до выборов.

Позитивное решение вопросов Секции-64 позволит провести Генеральную Ассамблею в деловой, рабочей обстановке, поднять имидж ФМЖД как главной организации в мире, развивающей на равноправной основе различные виды шашек, избежать хаоса и скандалов, которые могут создать большие проблемы для всех видов шашек, вплоть до исключения шашек из СпортАккорда и ИМСА.

**The FMJD Section-64 –
IDF President**



Vladimir Langin